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مديرعامل مؤسسه فرهنگي و هنري »بهمن سبز«: 

 نسخه سينمايي »پايتخت ۷«  
می توانست گيشه 1404 را بگيرد

با توجه به تنوع فيلم هاي نوروزي امسال و رونق نسبي فروش 
آثار سينمايي در سال 140۳، تصور مي شد كه اكران نوروزي 
1404 وضعيت بهتري داشته باشد، ولي بررسي آمار فروش و 
ميزان مخاطب فيلم هايي كه روي پرده سينماها هستند، نشان 
مي دهد كه رضايت چنداني از اين آمار و ارقام وجود ندارد. البته 
برخي معتقدند همزماني اكران نوروزي با ماه رمضان و شب هاي 
قدر و همچنين گران ش�دن بليت در شرايط اقتصادي امروز 
جامعه ايران در ميزان استقبال از فيلم ها تأثيرگذار بوده است. 
به گزارش »جوان«، در اين زمينه مدير عامل مؤسسه فرهنگي 
و هنري »بهمن سبز« كه بيش از يك سوم سالن هاي سينمايي 
كشور ذيل بهمن سبز تعريف مي شود، در خصوص ويژگي هاي 
اكران نوروزي ۱۴۰۴ گفت: اگر بخواهيم اكران نوروز امس��ال را 
مقطعي و در نسبت با نوروز سال گذشته مقايسه كنيم، بايد بگويم 
كه به لحاظ تعداد مخاطب و هم به جهت رشد فروش، سينماها 
وضعيت بهتري نسبت به اكران سال هاي گذشته داشتند، اما آنچه 
بيشتر مورد انتقاد سينماداران بوده اين است كه روند صعودي 
كه سينماي ايران از نيمه دوم سال گذشته در پيش گرفته بود، 
در اكران نوروزي با يك افت نس��بي مواجه شد كه البته اين هم 
قابل پيش بيني بود. بايد يادآور ش��وم كه اكران نوروزي ۱۴۰۴، 
در شرايط خاصي رقم خورد كه ميزان فروش و تعداد مخاطب 
را بايد بر مبناي اين شرايط قضاوت كرد. اكران نوروز از سه هفته 
قبل تعطيلات شروع شد و به دليل اينكه روزهاي اول نوروز با ايام 
شهادت حضرت علي )ع( همزمان شده بودند، سينماي كشور با 
يك اكران نوروزي دو پاره مواجه بود و از روزهاي چهارم فروردين 
ماه، يك عزم و توان جدي براي بازگرداندن مخاطب به سينما نياز 
داشت.  او ادامه داد: اگرچه اكران نوروزي در نسبت با انتظاراتي كه 
پيش از عيد وجود داشت، آنچنان مطلوب نبود، اما معتقدم جزو 
بهترين هاي اكران نوروزي سال هاي اخير سينماي ايران است. 
راهكار تنوع ژانر باعث شد كه عددهاي فروش بين آثار سينمايي 

تقسيم شده و انحصار »فروش سينما به كمك كمدي« شكسته 
شود. اين خيلي اميدواركننده بود كه سياست هاي توزيعي سينما 
به نفع تركيب كامل فروش فيلم باشد.  وي در بخش ديگري از 
صحبت هايش گفت: اين ميزان توجه به اكران نوروز و توقعي را 
كه در اين سال ها براي چنين مقطع زماني نمايش فيلم به وجود 
آمده است، درك مي كنم و خيلي هم ارزشمند است، اما آيا فقط 
بايد از سينمادار توقع داش��ت كه باعث رونق سينما شود؟ پس 
س��هم نهادهاي مختلف در تبليغ و دعوت به تماشاي فيلم در 
سينماي ايران چه مي شود؟ اين واقعيتي است كه آيين سينما 
رفتن از سبد فرهنگي خانوار ايراني در حال حذف شدن است و 
دلايل متعددي هم دارد كه يكي از آنها مسئله اقتصادي است و 
راهكارش قيمت گذاري بهينه بليت س��ينما است. معتقدم  اگر 
بخواهيم سينما در مقاطع مختلف زماني رونق داشته باشد، بايد 
تمام ارگان ها و نهادهاي فرهنگي به فكر توسعه مخاطب باشند 
و براي آن برنامه ري��زي كنند. يكي از روش هاي توس��عه دايره 
مخاطبان سينما اين است كه شرايطي فراهم شود تا مخاطب 
قهر كرده  با س��ينما، دوباره به سالن س��ينما بيايد.  اسماعيلي 
در بخش ديگري از صحبت هايش با اش��اره به موفقيت سريال 
پايتخت در تلويزيون و همچنين اهميت ساخت و نمايش نسخه 
سينمايي اين اثر تلويزيوني گفت: رسانه ملي مي تواند در توليد 
و پخش فيلم هايي با مضمون خانواده به ياري س��ينماي ايران 
بيايد. اين مهم در سال هاي نه چندان دور سينماي ايران اتفاق 
افتاده و خاطرات خوشي را هم رقم زده است. مديران تلويزيون 
در شرايط فعلي مي توانند با درك ظرفيت هاي ارزشمند رسانه 
ملي و با توجه به اهميت توليد آثار طنز و خانوادگي در سينماي 
ايران به بازگش��ت مخاطب كمك كنند. به عنوان مثال پخش 
فصل هفتم سريال پايتخت كه باعث آشتي مخاطب با تلويزيون 
شد، مي توانست در قالب يك نسخه سينمايي هم عرضه شود، 
اما حيف كه س��ينما از اين فرصت بي نصيب ماند.  او ادامه داد: 
شنيده ام  ابتدا قرار بود نسخه اي سينمايي از اين سريال محبوب 
براي اكران نوروز ۱۴۰۳ آماده شود و نسخه اي ديگر هم به  صورت 
سريال براي رسانه ملي در نظر گرفته شود. به نظر من تصميم 
خوبي بود اگر عملي مي شد، چون سريال پايتخت و كاراكترهاي 
آن، تبديل به يك اثر ملي شدند و مي توان بر اساس يك طراحي 
دقيق در نقاط مختلف توزيع از ظرفيت هاي آن بهره مند ش��د.  
اي كاش نسخه سينمايي پايتخت ۷ روی پرده سينماها مي آمد 
و فكر مي كنم نمايش اين فيلم مي توانست يكي از نقاط عطف 

گيشه نوروزي ۱۴۰۴ باشد. 

مهدي جبين شناس، مستندساز در گفت وگو با »جوان«:
بيماري عجيب روستاي لردگان سوژه مستندم است

    احمد جوان
مه�دي جبين ش�ناس از مستندس�ازان فعالي اس�ت كه 
تا به حال مس�تندهاي »نبرده�اي تام ك�ت«، »نبردهاي 
فانتوم«، »نواب« و »ماجراي س�ال آخر« را س�اخته است. 
مستند »ماجراي س��ال آخر«، روايتي از روزهاي شيوع ويروس 
كرونا در ايران بود كه جبين شناس با آن در پانزدهمين جشنواره 
بين المللي »سينماحقيقت« حضور داشت و برنده جايزه بهترين 
موسيقي شد. همچنين اين مستند در ش��انزدهمين جشنواره 
بين المللي فيلم جيپور هند جايزه بهترين تدوين را كسب كرد.  
از اين مستندس��از اين روزها مستند مسابقه »بد سفر« از شبكه 
نسيم پخش مي شود. جبين شناس كه سابقه كارگرداني مستند 
مسابقه هاي ديگري مثل »خانه ما« و »فرمانده« را دارد، درباره 
ايده ساخت »بد سفر« گفت: ابتدا ايده اوليه ساخت يك برنامه در 
حوزه گردشگري مطرح بود، اما اين ايده به تدريج به يك مستند 
مس��ابقه با طراحي بازي هاي متفاوت در هر منطقه تبديل شد. 

طراحي بازي ها به گونه اي انجام ش��د كه فقط جنبه سياحتي و 
توريستي نداش��ته باش��د و به نوعي با دنياي رقابت هاي جوانان 
تركيب شود.  جبين شناس در گفت وگو با »جوان« درباره برنامه ها 
و فعاليت هاي آينده اش گفت: در حال س��اخت مستندي درباره 
مادربزرگم بودم كه با از دس��ت دادن او فعلًا اين پروژه را متوقف 
كرده است.  مهدي جبين شناس، مستندساز اوايل سال گذشته 
مطرح كرد كه مرحل��ه تحقيق و پژوهش مس��تندي را به پايان 
رسانده كه درباره يك پيرزن اس��ت كه حدود ۳۰ سال با خواهر 
خود قهر بوده است.  جبين شناس درباره مستند تازه  خود گفت: 
اتفاق عجيبي در خلال توليد اين مستند رخ داد و آن پيرزن كه 
مادربزرگ خود من بود، فوت كرد و پروژه ما هم متوقف شد. من به 
هر حال اين پروژه را ادامه خواهم داد، ولي بايد با تمركز ببينم كه 
از چه طريق مي توان آن را ادامه داد.  اين مستندساز درباره پروژه 
ديگر خود توضيح داد: طرح ديگري كه دارم مربوط به سال هاي 
گذشته است. مستندي كه درباره بيماري عجيب روستاي لردگان 
است و حوالي س��ال 96 آن را آغاز كردم. در آن روزها موضوعي 
مربوط به بيماري عجيب تعدادي از مردم روستاي لردگان مطرح 
و رس��انه اي ش��د و از همان ابتدا كار خود و تصويربرداري را آغاز 
كردم و تا همين امروز هم ادامه داشته است.  مهدي جبين شناس 
در پايان گفت: خيلي دوست دارم اين پروژه را امسال به سرانجام 
برسانم و بتوانم در جشنواره »سينماحقيقت« از آن رونمايي كرد. 
به اميد خدا بعد از اينكه مقداري جلوتر بروم براي همكاري با مركز 
گسترش سينماي مستند، تجربي و پويانمايي اقدام خواهم كرد و 

اميدوارم بهترين اتفاق ها شكل بگيرد.

افشاگري يا تلاش براي احياي انحصار فاميلي؟!

    مستند

   مصطفي شاه كرمي     دیدگاه
هاشم ميرزا خاني، مدير عامل سابق مؤسسه 
سينما ش�هر در طول دوران مسئوليتش با 
ترتيب دادن نشست هاي خبري گزارشاتي 
از اقدامات صورت گرفت�ه در رابطه با خريد 
تجهيزات و ايجاد و افتتاح سالن هاي سينما 
در سراس�ر كش�ور ارائ�ه مي ك�رد. يكي از 
اقدامات مهمي كه ميرزاخاني روي آن تأكيد 
داشت، مسئله شكس�تن انحصار و مونوپل 
خانوادگ�ي برخي فعالان و مدي�ران قبلي و 
همچني�ن خري�د تجهيزات فن�ي در حوزه 
سينما بود كه با اقبال رسانه ها هم مواجه شد. 
با اين حال، روز گذشته خبرگزاري برنا گفت و 
گويي از كامران سحرخيز، عضو هيئت  مديره 
اتحادي�ه مراك�ز فن�ي و پش�تيباني توليد 
سينماي ايران و عضو مشاوران فعلي مؤسسه 
سينماشهر منتشر كرد كه سحرخيز طي آن 
تقريباً همه مدعاهاي ميرزاخاني و خريدهاي 
مؤسس�ه س�ينما ش�هر را زير س�ؤال برد. 

    
كامران س��حرخيز، عضو هيئت  مديره اتحاديه 
مراكز فني و پشتيباني توليد س��ينماي ايران 
و عضو مشاوران مؤسس��ه سينماشهر در مورد 
تخلف به وجود آمده در خريد تجهيزات فني در 
مؤسسه سينما شهر در دوره مديريت پيشين اين 
مؤسسه گفت: در دوره حبيب ايل بيگي گزارش 
تمام تجهيزاتي را كه ايراد داش��ت، ارائه داديم. 
پيش از آن هم اعتراضات را مكتوب كرده بوديم 
و به انجمن هاي ديگر هم اطلاع داده بوديم و در 

جريان بودند. 
   امنيت نداشتن سرورهاي خليج

ميرزاخانی با اش��اره به جايگزيني س��رور هايي 
كه مشكل داش��تند، بيان كرد: اين سرور ها به 
س��رور هاي خليج معروف بودند، ام��ا در حال 
حاضر تقريباً از چرخه خارج و جايگزين شده اند. 
دو سرور جديد براي تست و جايگزيني ارائه شد 
كه آنها را بررسي كرديم. يكي از آنها ايراد داشت 
كه گفتيم و اصلاح كردند. ديگري هم كه ايراد 
داشت، كلًا از مدار خارج شد. در واقع سرور ها ي 
مش��كل دار، س��رور هايي هس��تند كه معمولاً 
مش��كل امنيت دارند و همين عدم امنيت ما را 
نگران مي كند. سرور هاي خليج در دوره هاشم 
ميرزاخاني در مؤسس��ه سينماشهر خريداري 
شده بود.  عضو هيئت  مديره اتحاديه مراكز فني 
و پش��تيباني توليد س��ينماي ايران افزود: فكر 
مي كنم هاشم ميرزاخاني، چون امكان تعويض 
و جايگزيني را نداش��ت، موضوع را مس��كوت 
باقي گذاش��ت. در اين دوره، يعني دوره حبيب 
ايل بيگي تجهيزات قبلي از مدار خارج شد و با 

تجهيزات ديگري جايگزين شدند. 
سحرخيز در خصوص تعداد سرور هايي كه مشكل 
امنيت داشتند، گفت: آمار دقيقي از تعداد سرور ها 
نداشتيم و اعداد مختلفي هميشه گفته مي شد، اما 
قريب به ۱۰۰ سيستم بود. اين سرور ها بيشتر در 
جا هايي نصب شده بود كه در جريان اكران خيلي 
مؤثر نبودند و فروش زيادي نداشتند. به جز يك 
سيس��تم كه در تهران نصب ش��ده بود، الباقي در 
شهرس��تان ها بودند كه فروش بالايي نداش��تند. 
شنيدم كه اين سرور ها در بعضي از سالن ها فقط 
نصب شدند و فعال نشده اند، اما يك تعدادي هم 
كار مي كردند كه در جشنواره فيلم فجر امسال از 
مدار خارج شدند. چند مرتبه با هاشم ميرزاخاني 
صحبت و هش��دار داده بوديم ك��ه نمي توانيم با 
اطمينان اين سيستم ها را نصب كنيم، اما او جدي 
نگرفت و گفت همه سيستم ها قبلًا تست شده اند. 

   ميرزاخاني دنبال خريد ارزان بود
وي در خصوص ساز و كار صحيح براي خريداري 
تجهيزات سينمايي بيان كرد: سال ها است كه 
از يكسري از ش��ركت ها خريد مي ش��ود و اين 
ش��ركت ها تجربه و خوش��نامي كافي را براي 
اين كار داشته اند و به اضافه اينكه بعد از خريد 
خدمات پس از فروش ارائ��ه كرده اند. خيلي از 
ش��ركت ها در اين س��ال ها ثابت كردند كه اين 
ساپورت را دارند. چند تايي كه در گذشته هم كار 

مي كردند، امتحان خود را پس دادند، اما به هر 
حال هاشم ميرزاخاني قصد داشت اين تجهيزات 
براي مؤسسه ارزان تمام شود، اما مشخص شد 

كه هر ارزاني بي حكمت نيست. 
عضو اتحاديه مراك��ز فني و پش��تيباني توليد 
سينماي ايران در مورد رسيدگي به اين تخلف 
گفت: من سؤال كردم و حبيب ايل بيگي)مدير 
عامل فعلي مؤسس��ه سينما ش��هر( گفت كه 
موضوع در جريان است. فكر مي كنم سه مرتبه 
در مقاطع مختل��ف اطلاع رس��اني كرديم، اما 
مؤسسه و سازمان سينمايي به يكباره با حجم 
زيادي از تجهيزات بلااستفاده روبه رو شدند كه 

براي ارتقاي آن بايد هزينه داده شود. 
»جوان« ب��راي پيگيري اين اظه��ارات و پرده 
برداش��تن از واقعيت ماجرا و تخلفات احتمالي 
صورت گرفت��ه طي تم��اس تلفني با هاش��م 
ميرزاخاني، مدير عامل س��ابق مؤسسه سينما 
شهر اصل ماجرا را جويا شد. ميرزاخاني با اشاره 
به اينكه اقدامات صورت گرفته و علي الارض را 
كه نمي توان انكار ك��رد، گفت: جريان و نهضت 
سالن سازي در دولت س��يزدهم به عنوان يك 
ابتكار عم��ل در اولوي��ت برنامه هاي س��ازمان 
س��ينمايي قرار گرفت و ما هم به عنوان متولي 
اين موضوع برنامه ريزي هايي براي توسعه اين 
مسئله در كشور انجام داديم. اولاً كه كاملًا اين 
مسئله )مدعاي سحر خيز( را رد مي كنم، چراكه 
در دس��تگاه هاي دولتي براي ه��ر گونه هزينه 
كردن در ابتدا بايد كميس��يون معاملات آن را 
مصوب كند. بعد از آن بايد هيئت مديره مجموعه 
آن را تصوي��ب كند و بعد خريداري ش��ود تازه 
بعد از خريد هم ذي حسابي همه اسناد را مورد 
برسي و صحت سنجي قرار مي دهد، بنابراين در 
خريدهايي كه بخش هاي دولتي انجام مي دهند، 
اصلاً اينگونه نيست كه يك نفر به صورت شخصي 

تصميمي بگيرد و بتواند آن را اجرايي كند. 
   اقدامات مشهود قابل انكار نيست

رئيس هيئت مديره و مدير عامل س��ابق مؤسسه 
سينما شهر ادامه داد: نكته ديگر اينكه وقتي دولت 
سيزدهم مستقر شد، مجموع سالن هاي سينمايي 
كشور 56۰ سالن بود و در روزهاي واپسين سال 
گذشته كه ما كار را به دولت چهاردهم و دوستان 
جديد تحويل داديم تعداد اين سالن ها از عدد 95۰ 
سالن عبور كرده بود كه اين مسئله نشان دهنده 
بخش��ي از عملكرد ما محسوب مي ش��ود. تكثر 
سامانه هاي بليت فروشي و شكستن انحصار يك 
مجموعه وابس��ته به مديران دوره قبل از ما كه با 
هزينه هاي مؤسسه سينما شهر راه اندازي شده بود، 
يكي ديگر از اقدامات غير قابل انكار تيم مديريتي 
قبلي محس��وب مي شود. دس��تاورد اين مسئله 
مجموع ضريب اشغال سينماهاي ايران بود كه تا 
پيش از ما )البته كرونا هم اثر گذار بود( جمعيت 
سينما رو كشور از حدود ۷ميليون نفر به بيش از 

۳۴ ميليون نفر رسيد. 
ميرزاخاني افزود: در مورد تجهيزات سينمايي 
خريداري شده هم بايد بگويم كه قبلا وقتي از 
مجموعه فني سينماي ايران حرفي زده مي شد، 
تنها اسم يك نفر و اعوان و انصارش مطرح بود! 
او بود كه تعيين مي كرد قيمت هر بخش��ي از 
سينماي ايران چقدر اس��ت! جالب اينجاست 
كه همين مجموعه س��ر مديران قب��ل از ما در 
مؤسسه سينما شهر را كلاه گذاشته بود و به اسم 
تجهيزات اصل جي بي ال تجهيزات فيك و بدلي 
آن هم با گران فروشي چند برابر قيمت داده بود. 

خاطرم هس��ت وقتي براي آنها تشكيل پرونده 
مي دادي��م، عددهاي خريد آن دس��تگاه ها كه 
مربوط به سال 96 بود، هنوز هم از قيمت روز آن 
تجهيزات در سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰2 بالاتر بود! ما 
توانستيم نمايندگي شركت جي بي ال و هارمند 
را در كشورهاي اطراف پيدا كنيم و از آنجايي كه 
صاحبان اين نمايندگي ها ايراني بودند، امكان 
خريد بلاواس��طه و تحويل در داخل كشور آن 
هم با قيمت هاي باور نكردني)ارزان تر( و چيزي  
حدود يك چهارم قيمت هاي متداول و روز براي 
سينماي كشور فراهم شد. اولاً كه جنس اصلي 
از نمايندگي شركت خريد كرديم، ثانياً مهم تر 
از آن تحويل كالا در كشور خودمان و در محل 
مؤسسه سينما شهر بود كه مشكلات خريد در 
كشور ديگر و مش��كلات ترخيص و امثالهم را 

نداشته باشيم. 
   شكستن انحصار خانوادگي

مدير عامل اسبق انجمن سينماي جوان اظهار 
داشت: در مورد سرورهاي سينمايي هم وقتي 
ما كارمان را شروع كرديم، يك سرور سينمايي 
ساخت كشور هند كه همان شخص انحصارگر 
هم نمايندگي اش را داش��ت )كه البته آن زمان 
امتياز نمايندگ��ي وي ملغي ش��ده بود( همان 
موقع حدود ۳8۰ ميليون تومان قيمت گذاري 
كرد كه ما توانس��تيم يك س��رور ديگر را كه بر 
پايه لينوكس بود، پيگيري  و آن را با قيمت 56 
ميليون تومان وارد كشور كنيم. اين اتفاق براي 
اين افراد خيل��ي اتفاق دردناكي ب��ود، چون ما 
اطلاع داشتيم كه اينها سرور را در آن سال ها به 
قيمت هزار دلار خريداري مي كنند.  اين انحصار 
كاس��بي عجيب و غريبي براي آنها داشت و ما 
سرانگشتي كه حس��اب كرديم، متوجه شديم 
اين آقايان سالانه و دست كم چيزي حدود 5۰۰ 

ميليارد تومان منفعت مي برند! 
ميرزاخاني در مورد مدعاي نصب شدن ال اي دي 
در سالن ها به جاي پرده سينما هم تأكيد كرد: 
اين مسئله خيلي پيچيده اي نيست و دوستان 
مدعي مي توانند بگويند در كدام سالن ها چنين 
چيزي وجود دارد و آدرس نمونه اين مسئله را 
به رسانه ها اعلام كنند. در مورد پرده سينما ما 
حدود ه��زار تخطه پرده با ابع��اد متفاوت براي 
سينماي ايران با قيمت بسيار خوب متري زير 
6۰۰ هزار تومان خريداري كنيم. اين در حالي 
بود كه همين دوستان آن موقع متري 2 ميليون 
تومان قيمت مي دادند! در واقع يكي از مصوبات 
هيئت امناي مؤسسه سينما شهر اين بود كه هر 
كس سينما راه اندازي كند سازمان سينمايي به 
عنوان هديه يك سرور و يك پرده نمايش به آن 

اهدا مي كند. 
   اقداماتي كه به مذاق آقايان خوش نيامد

مدير عامل س��ابق مؤسس��ه س��ينما شهر در 
ادامه افزود: در مورد امنيت س��رورها هم بايد 
عرض كنم كه نمونه اين س��رورها قبل از ما از 
س��وي حوزه هنري براي قريب به 5۰ س��الن 
سينمايي شان خريداري و اس��تفاده شده بود. 
ما هم بر اساس اين تجربه قبلي خريداري شد. 
ما قرارداد 5۰ عدد سرور را با شركت خليج كه 
نماينده يك ش��ركت هندي بود، بستيم كه از 
اين تعداد ۴۰دس��تگاه تحويل ما داده شد كه 
تعداد ۳۰ تا از آنها در سينماها نصب شد. البته 
اين س��رورها يك مش��كلي دارند و آن هم در 
مورد تاريخ آن بود كه يك فرد اي تي من قوي 
)مسلط به امور ش��بكه( مي تواند آن را عقب تر 
ببرد. اگرچ��ه اين يك ايراد امنيتي محس��وب 
نمي شود، ولي به هر حال ما همان موقع وقتي 
متوجه آن شديم به شركت مربوطه نامه زديم 
و به آنها اعلام كردي��م بايد ظرف مدت يك ماه 
رفع اشكال شود، در غير اين صورت كل سرورها 
مرجوع مي شود. البته ظرف مدت يك ماه اين 
اشكال برطرف نشد و ما كل سرورها را مرجوع 
كرديم و در قبال آن نمايندگي انحصاري سرور 
كيوب )كه حدود ۷۰درصد س��الن هاي كشور 
در حال فعاليت است و مشكل سرورهاي قبلي 
را ندارد( را براي مؤسس��ه سينما شهر گرفتيم 
تا در اختيار دلال ها نباش��د. ما توانستيم از آن 
۳۰دستگاه سرور نصب شده، بيست و چندتاي 
آن را تعويض كني��م و مابقي را خارج و مرجوع 
كنيم كه اسنادش هم مشخص است و به جاي 

هزينه آنها هم كالا گرفتيم. 
ميرزاخاني در پايان خاطر نش��ان كرد: معلوم 
اس��ت كه اين اقدامات به م��ذاق آقايان خوش 
نمي آيد، چون ما يك كاسبي چند صد ميليارد 
توماني سالانه را به هم زديم، همه ما مي دانستيم 
كه وارد چه دعوايي شديم، به همين علت اسناد 
و مدارك همه اين كارها موجود اس��ت. همان 
موق��ع همي��ن انحصار طلب ها صده��ا نامه به 
دس��تگاه هاي مختلف زدند، نماين��دگان آن 
دستگاه ها پس از مراجعه و بررسي اسناد همه 

گزار شات را تأييد كردند. 

ما ي��ك كاس��بي چن��د صد 
ميليارد توماني سالانه را به 
هم زديم، همه ما مي دانستيم 
كه وارد چه دعوايي شديم، 
به همين علت اسناد و مدارك 
همه اين كارها موجود است

اميرالمؤمني�ن ام�ام علي 
عليه السلام:

ه�ر ك�ه س�ودش در زيان 
تو باش�د، در هيچ حالی از 
دش�منی تو دس�ت بردار 

نيست. 

غررالحكم: ح ٩1٥0

 اهداي جايزه »هنرگردان« 
در اختتاميه هفته هنر انقلاب اسلامي

نخس�تين دوره اه�داي جاي�زه »هنرگ�ردان« در مراس�م 
اختتامي�ه هفته هن�ر انق�لاب اس�لامي برگزار مي ش�ود. 
به گزارش »جوان«، نخستين دوره اهداي جايزه »هنرگردان« 
به ابتكار مركز هنري رسانه اي سلوك، همزمان با آيين اختتاميه 
هفته هنر انقلاب اس��لامي برگزار مي شود. اين جايزه قرار است 
به چه��ره اي تعلق بگيرد ك��ه در طول س��ال هاي عمر هنري و 
حرفه اي خود ب��ا فعاليت هاي مس��تمر و الهام گرفت��ه از مباني 
انقلاب اسلامي، نقشي اثرگذار در شكل گيري نهادها، جريان ها و 
گفتمان هاي نوين هنري ايفا كرده است.  در تعريفي كه از سوي 
برگزاركنندگان اين جايزه ارائه شده، »هنرگردان« شخصيتي 
اس��ت كه در مرز ميان »هنرمن��د« و »مدير هنري« ايس��تاده 
اس��ت. وي نه صرفاً به خلق اث��ر هنري مي پ��ردازد و نه تنها در 
جايگاه مدير يا ناظر ايستاده، بلكه با نگاهي جامع نگر و با اتكا به 
پيشينه فكري خود، آنچه را كه در بطن يك جامعه رخ مي دهد 
به هنرمند مي رساند تا نمونه سازي كند، جريان هاي هنري را به 
راه مي اندازد، نهاد مي سازد، نسل جديدي از هنرمندان متعهد را 
گرد هم مي آورد و صحنه هنر را از حالت ايستا و فردي به فضايي 
زاينده، پويا و جمعي بدل مي سازد.  در مراسم اختتاميه هفته هنر 
انقلاب كه هر ساله در حوزه هنري انقلاب اسلامي برگزار مي شود، 
جايزه »هنرگردان« به چهره اي برگزيده از سوي هيئت انتخابي 
پنج  نفره اهدا مي شود.  اين مراسم در فروردين ۱۴۰۴ و همزمان 
با سالگرد شهادت شهيد سيدمرتضي آويني برگزار مي شود و از 
جمله رويدادهاي ش��اخص اين هفته فرهنگي به شمار مي آيد.  
جايزه »هنرگردان« در سال هاي آينده نيز به شكل مستمر برگزار 
خواهد شد و قرار است در هر دوره، يكي از چهره هاي جريان ساز و 

الهام بخش حوزه هنر متعهد شناسايي و تجليل شود. 
-----------------------------------------------------

 سريال »لمندگان« 
هفته آينده به آنتن مي رسد

مجموع�ه تلويزيون�ي »لمن�دگان« ب�ه تهيه كنندگ�ي 
س�عيد م�رادي از جديدتري�ن محص�ولات نمايش�ي 
مرك�ز س�يمرغ صداوس�يما ب�ه آنت�ن ش�بكه 2 مي آيد. 
سعيد مرادي، تهيه كننده سريال ضمن اعلام اين خبر به فضاي 
داستاني س��ريال اش��اره كرد و گفت: »لمندگان«، داستان سه 
جواني اس��ت كه صاحب منشور و تفكري هس��تند كه چرا يك 
لاك پشت با اينكه خيلي آرام راه مي رود، ۳۰۰ سال عمر مي كند 
و يك خرگوش با تحرك بالا، عمري چهار س��اله دارد. بنابراين 
مي توانيم دراز بكشيم، بخوابيم و ۳۰۰ سال عمر كنيم.  مرادي 
از حضور بازيگران شناخته شده در »لمندگان« خبر داد و افزود: 
بازيگران شناخته ش��ده اي جلوي دوربين »لمندگان« رفتند، 
اما داستان س��ه لمنده اصلي )ش��خصيت اصلي( دارد. رامتين، 
كوروش و فؤاد كه هر كدام داس��تاني دارند؛ از امير كاظمي كه 
نقش رامتين را با فضاي يك عاشق پيشه ايفا مي كند تا كوروش 
كه مجيد افشاري و فؤاد با فضاي يك فيلسوف را محمد معتضدي 
بازي كرده است.  تهيه كننده »لمندگان« به جزئيات ديگري از 
سريال اشاره كرد و گفت: اين س��ريال ۴۰ قسمتي قرار است از 
2۳فروردين ماه هر شب روي آنتن شبكه2 سيما برود. سريالي كه 
قالب اپيزوديك دارد و هركدام با داستاني مجزا پخش مي شوند. 
به تعبير تهيه كننده سريال، »لمندگان« فارغ از سه شخصيت 
جوان، اصطلاحاً لمنده هاي سالخورده اي هم دارد كه نقش هاي 
آنها را سعيد اميرسليماني، رضا بنفش��ه خواه و خسرو احمدي 
ايفا مي كنند. البته عليرضا مسعودي)علي مشهدي( و ميرطاهر 
مظلومي  به همراه سارا باقري و حسين موسوي، كاظم نوربخش 
و حس��ين رفيعي نقش هايي را ايفا كرده اند كه مخاطب را وارد 

داستان هاي فرعي سريال خواهد كرد.
-----------------------------------------------------

»صياد« از چهارشنبه به سينماها مي آيد
فيلم سينمايي »صياد« از چهارشنبه 20 فروردين در سينماها 

اكران مي شود. 
به گزارش »جوان«، فيلم س��ينمايي »صياد« به كارگرداني جواد 
افشار و تهيه كنندگي محمدرضا شفيعي كه در جشنواره چهل و 
سوم فيلم فجر اكران شد، قرار است روز چهارشنبه 2۰ فروردين 
به مناسبت روز ارتش و ش��هادت س��پهبد علي صياد شيرازي با 
سرگروهي پرديس ملت در سينماهاي تهران و شهرستان ها اكران 
سراسري شود.  اين فيلم به نوشته حسين تراب نژاد، برشي از زندگي 
شهيد علي صيادش��يرازي را به تصوير كشيده است و منتخب دو 
سيمرغ بلورين جشنواره فيلم فجر شد.  نقش اصلي فيلم »صياد« 
را علي سرابي بازي كرده اس��ت و ديگر بازيگران اين فيلم هومن 
برق نورد، مارال بني آدم، نادر سليماني، محمدرضا هدايتي، ايوب 
آقاخاني، خيام وقاركاشاني، حامد شيخي و رز رضوي هستند.  فيلم 
سينمايي »صياد«، محصول بنياد سينمايي فارابي و بنياد شهيد و 
امور ايثارگران بوده كه با حمايت سازمان عقيدتي سياسي ارتش 
توسط مؤسسه فرهنگي هنري صاد توليد شده است.  در خلاصه 
داستان صياد آمده است: مدتي است اين سؤال رهايم نمي كند، چرا 

گلوله ها از كنارم مي گذرند و ناديده ام مي گيرند؟
----------------------------------------------------

 »رنگواره ها«  اركستر سمفونيك تهران 
در تالار وحدت شنيدني مي شود

نخس�تين كنس�رت اركس�تر س�مفونيك ته�ران در 
س�ال جديد ب�ا عن�وان »رنگواره ه�ا«، 2۷ فروردين ماه با 
رهبري نصي�ر حيدريان در ت�الار وحدت برگزار مي ش�ود. 
به گزارش »جوان«، در اين كنسرت، اركستر سمفونيك تهران 
قرار است قطعاتي از گابريل فوره، يوهان اشتراوس، بلا بارتوك 
و ميخائيل گلينكا، آهنگسازان ش��هير قرن ۱9 و 2۰ ميلادي را 

پيش روي مخاطبان قرار دهد. 
 اركستر سمفونيك تهران در س��ال گذشته با فعاليت مستمر و 
انتخاب رپرتوار هايي از آهنگسازان جهاني و همچنين آهنگسازان 

ايراني در مجموع 22اجرا در تالار وحدت داشته است.  
همچنين نصير حيدريان در سال جاري به عنوان رهبر، هدايت 
اركستر سمفونيك تهران را برعهده دارد.  »رنگواره ها«، نخستين 
كنسرت اركستر سمفونيك تهران در سال جديد به رهبري نصير 
حيدريان از ساعت 2۱:۳۰ شامگاه چهارشنبه 2۷ فروردين ماه در 
تالار وحدت برگزار مي شود و علاقه مندان مي توانند بليت آن را 

از سايت هنرتيكت تهيه كنند.

    دیده بان

 »جوان« در گفت و گو با مدير عامل سابق مؤسسه سينماشهر مدعاي عضو فعلي مشاوران
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